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روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

از ابتدای اسفند و با شــیوع کرونا در 
کشور، سینماها، ســالن های تئاتر و 
دیگر مجموعه های هنری از نخستین 
مراکزی بودند که برای حفظ سلامت 
شــهروندان به ناچار تعطیل شدند و 
حتی بــا بهبود نســبی شــرایط در 
ماه های اخیر، مســئولان بهداشــت 
و درمان کشــور بر ادامه تعطیلی و جلوگیری 
از تجمع افراد در این مراکــز تأکید کرده اند تا 
مجموعه های فرهنگی در شهر مشهد که تعداد 
شــایان توجهی از آن ها در ســال های اخیر با 
سرمایه گذار خصوصی اداره می شود، به شکلی 
باور نکردنی آسیب ببیند. شهرداری در اقدامی 
فراتر از وظایف و تعهدات خود، لایحه ای را برای 
حمایت و پوشش بخشی از خسارت های فعالان 
حوزه فرهنگی به شورای اسلامی شهر ارائه کرد 
تا با اختصاص ۳۹ میلیارد تومان در قالب خرید 
خدمــات از این مراکز، مانع از خســارت مالی 

بیشتر به مجموعه های فرهنگی شهر شود.
رئیس کمیســیون برنامه، بودجــه، فناوری 
اطلاعات و منابع انسانی شورا، دیروز در صحن 
علنی شورا درباره چگونگی اجرای این لایحه 
حمایتی گفت: ابهاماتی از قبیل نحوه توزیع این 

منابع مالی، مدت اجرای آن و سهم شهروندان 
از ارائه این خدمات وجود داشــت که همگی 

بازنگری شده است.
بتول گندمی افزود: این اقدام به شــکل خرید 
خدمــات از مجموعه های فرهنگــی اجرایی 
می شــود و تا پایان ســال۹۹ ادامــه خواهد 
یافت. شــهرداری به منظور مقابله با تأثیرات 
شیوع کرونا و اســتمرار فعالیت های فرهنگی 
و هنری در شــهر مشــهد، به مراکز فرهنگی 
هنری، ســینما، تئاتر، نگارخانه ها، مؤسسات 
و آموزشــگاه های هنــری و موزه های بخش 
خصوصی تــا ســقف ۳۹ میلیارد ریال کمک 

می کند.
او درباره نحوه توزیع این منابع تصریح کرد: 
اگر تا پایان سال ۱۰۰ نمایشگاه برگزار شود، 
برای حمایت از نگارخانه ها، مجموعه دارها و 
موزه ها به ازای هر مجموعه ۲۰میلیون ریال 
توزیع خواهد شــد. گندمی افــزود: برای 
حمایــت از هنرهــای نمایشــیِ خیابانی، 
پیش بینی شده اســت که ۲۰ گروه در این 
زمینه فعال باشند و برای پوشش این افراد، 
۳میلیارد ریال اختصاص یافته اســت. وی 
ادامه داد: خرید خدمات از ۱۴۰ آموزشگاه 
آزاد هنری تا سقف ۸۰ درصد تخفیف برای 
ارائه خدمات به شهروندان، از دیگر مواردی 
است که با بودجه ۱۰ میلیارد ریالی در این 

لایحه لحاظ شده است.
رئیس کمیســیون برنامه، بودجه، فناوری 
اطلاعات و منابع انسانی با اشاره به حمایت 
از تئاتر و ســالن های ســینما در مشــهد، 
بیان کــرد: خرید بلیــت تئاتر تا ســقف 
۳۰ درصد ظرفیت پیش بینی شــده و رقم 
تخصیص یافته بــرای آن ۶۰ میلیارد ریال 
است؛ همچنین خرید بلیت سینما تا سقف 
۳۰ درصد از صندلی های هر سینما به صورت 
روزانه با مبلغ ۱۸ میلیارد ریال در بند پایانی 
آن مشخص شده است. گندمی تأکید کرد: 
این بلیت ها در گام نخست، از طریق نرم افزار 
«شــهر من» و در گام های بعدی از طریق 
شــورای محلات و فرهنگ سراها در اختیار 

شهروندان قرار می گیرد.
اعضای پارلمان شهری مشهد به اتفاق آرا این 
لایحه را تصویب کردند تا حمایت و پوشش از 
مجموعه های فرهنگی شــهر مشهد، بیشتر از 

گذشته  محقق شود.
  امیرمحمــد زارع»؛ نــام ایســتگاه جدید»

آتش نشانی مشهد
چندی پیش، امیرمحمد زارع، یکی از مأموران 
آتش نشانی مشهد، حین تمرین دچار سانحه 
شد، به کما رفت و متأســفانه پس از چند روز، 
جان خــود را از دســت داد. دیــروز مدیریت 
شهری مشــهد برای زنده نگهداشتن یاد این 

نیروی سازمان آتش نشانی به اتفاق آرا لایحه 
دوفوریتی نام گذاری ایســتگاه تازه تأســیس 
آتش نشانی مشــهد به نام «امیرمحمد زارع» 
را به تصویب رساند تا در دهه مبارک کرامت، 
این ایســتگاه جدید واقع در بولوار مجد با این 
نام افتتاح شود. مهدی یعقوبی، معاون خدمات 
شهری شــهردار مشهد در حاشــیه تصویب 
این لایحه گفــت: با توجه به اینکه ایســتگاه 
جدید آتش نشانی کاملا آماده شده است و در 
دهه کرامت افتتاح می شــود، بسیار مناسب 
است که نام این ایستگاه هم زمان با روز میلاد 
امام رضا(ع) به اســم این آتش نشــان فداکار 

نام گذاری شود.
رئیس شورای اسلامی شهر مشهد در حاشیه 
جلســه علنی با اشــاره به نام گذاری ایستگاه 
تازه تأسیس آتش نشانی به نام امیر محمد زارع 
افــزود: ۳لایحه دو فوریتی در نود و ششــمین 
جلسه علنی مجلس تصویب شــد که یکی از 
آن ها مربوط به همین نام گــذاری بود. وی از 
تصویب لایحه ای برای تعیین تکلیف قردادهای 
خدمات شهری تا ۳سال به عنوان یکی دیگر از 
مصوبات شورای شهر نام برد و ادامه داد: اصلاح 
آیین نامه نظام پیشــنهادی شــهرداری نیز از 
تصویب اعضای شــورا گذشــت و بر طبق آن، 
مقرر شد نظام پیشــنهادات درقبال کارکنان 
و شــهروندان توســعه پیدا کند تا شهروندان 

بتواننــد از امتیازات پیش بینی شــده در این 
آیین نامه برای ارائه پیشنهاد درزمینه کاهش 
هزینه ها و افزایش درآمدها شهرداری بهره مند 
شــوند. وی بیان کرد: در این جلســه شورای 
شــهر، لوایح مختلفی درباره نام گذاری معبر 
حدفاصل خیابــان آیت ا... شــیرازی تا بولوار 

طبرسی واقع در شارستان 
رضوی به نام «شارستان 
نام گــذاری   محلــه»، 
بولــوار  در  بوســتان 
رضوان به نام «رضوان»، 
نام گــذاری بوســتان در 
نزدیــک حــرم مطهــر 
رضوی به نام «رحمت»، 
نام گــذاری بوســتان در 
بولــوار شارســتان به نام 
«طاووســی»، نام گذاری 
معبــر بی نــام در انتهای 
خیابــان قائــم بــه نام 
«یاســین» و همچنیــن 
خیابــان  نام گــذاری 
فرعی دهخــدا ۵ واقع در 
بولــوار رضوی ۱۶بــه نام 
محمدعلــی  «دکتــر 
پورعبدا...» بــه تصویب 

رسید.

نـظـــرات کـارشناســـی 
کـــارشناسان رسـمـــی 
دادگستری، یکی از بال های 
قضــاوت در دســتگاه قضا 
به شــمار می آیــد و فعالان 
این عرصــه در ۷۰ رشــته 
مختلف، بــه فعالیت مرتبط 
بــا کارشناســی پرونده هــای ریز و 
درشت مردم می پردازند. با این حال 
جلوگیری از حرکــت برخی نهادها و 
دستگاه ها به سمت انحصاری کردن 
کارشناسی، یکی از دغدغه های مهم 
فعالان این حوزه محسوب می شود؛ 
موضوعی که دیروز هم در نشســت 
خبری مرکزکارشناســان رســمی 
دادگســتری خراســان رضوی، بــه 
آن اشــاره و معاون امور اجتماعی و 
پیشگیری از جرم دادگستری استان 
خواســتار اصــلاح قوانیــن موجود 

در این زمینه شد.
امیر مرتضوی در این نشســت در 
واکنش به ســؤال خبرنگار شهرآرا 
دربــاره پدیــده انحصارطلبی در 
برخی کارشناسی های دادگستری 
گفــت: نمی توان کتمــان کرد که 
برخی نهادها از شــمار معدودی از 
کارشناسان استفاده می کنند؛ این 
موضوع نیاز به اصلاح دارد و باید در 
مجلس شورای اسلامی برای اصلاح 

آن اقدام کرد.
وی با اشــاره به پیگیری هایی که در 
این زمینه انجام شده است، بیان کرد: 
در خراسان رضوی با راه اندازی سامانه 
نوبت دهی، بخشــی از مشکلاتی را 

که منجر به به کارگیــری انحصاری 
کارشناســان رشــته های مختلف 

می شد، حل کردیم.
معاون دادگســتری خراسان رضوی 
با تأکید بر اینکه درزمینه استفاده و 
به کارگیری کارشناسان دادگستری 
باید انحصار از بین برود، متذکر شد: 
همچنیــن در بخشــنامه ای به همه 
کارشناسان شاغل در مجموعه های 
دولتــی تأکیــد کردیم کــه فرایند 
کارشناسی خود را برای پاسخ گویی 
مناسب به ارباب رجوع، بعد از ساعت 
کاری و اداری انجــام دهند.به گفته 
مرتضوی این موضــوع نیز توجیهی 

ندارد که در صورت وجود کارشناسان 
رســمی به خبرگان محلی مراجعه 
شود و تا جایی که امکان دارد باید از 
کارشناسان رسمی در این زمینه بهره 
برد.وی با بیان اینکه دادگستری، یکی 
از بال های رسیدن به کشف حقیقت 
را کارشناســان خبــره رشــته های 
مختلف اعــم از کارشناســان مرکز 
و کانــون می داند، افــزود: قضات در 
پرونده هــای مختلف برای تســریع 
در رســیدگی به کار مردم، از نظرات 
کارشناسی که البته بر اساس ۳ اصل 
صحت، سرعت و دقت استوار است، 
استفاده کرده و در نهایت نظر قضایی 

خود را اعلام می کنند.او از رسیدگی 
به یک میلیون و ۵۰۰ هــزار پرونده 
در ســال در این مجموعه خبر داد و 
گفت: ۵۴۰۰ نفر نیز در این اســتان 
به عنوان دیده بانان مردمی پیشگیری 
از وقوع جرم فعالیت می کنند و فقط 
در حوزه کرونا بیش از ۱۴۰۰ موضوع 
را منعکس کرده اند.  مرتضوی با تأکید 
بر لزوم ارائه نظرات راهبردی از سوی 
کارشناسان رسمی رشته های مختلف 
ادامه داد: بســیاری از ایــن نظرات 
تاکنون در پیشــگیری از وقوع جرم 
راهگشــا بوده و اقدامات ارزشمندی 

به تبع آن انجام شده است.

 معضل کمبــود نیروی انســانی
 در دستگاه قضا

معــاون قضایــی و منابع انســانی 
رئیس کل دادگستری خراسان رضوی 
نیز در این نشست با اشاره به کمبود 
قاضی و کارمند در دســتگاه قضایی 
این اســتان گفت: با این حــال این 
مجموعه حتــی در دوران کرونا که 
تمامی دستگاه ها به صورت یک سوم 
یا دو ســوم ظرفیت بــه ارائه خدمت 
می پرداختند، با ظرفیــت کامل در 

خدمت مردم بود.
محمدکاظم فلاح هروی با اشــاره به 
آزمــون اســتخدامی ســال ۹۶ و 

جذب ۳۴۷ نفر به عنــوان کارمند در 
این مجموعه افزود: در پی ســهمیه 
اســتخدامی قضات که بر اساس آن 
بایــد ســالی ۸۰۰ قاضی بــه پیکره 
دستگاه قضایی کشــور اضافه شود، 
۳۲۰۰ قاضی وارد این چرخه شــدند 
و ســهم اســتان ما نیز در این زمینه 
حــدود ۱۰درصد اســت. با این حال 
به دلیــل گســتردگی کارهــا و 
پرونده هــا، این مجموعــه همچنان 
از کمبــود نیــروی انســانی رنــج 

می برد.
 رشـــته کـــارشناسی رســانه

 به خراسان رضوی می آید
رئیس مرکزکارشناســان رســمی 
دادگستری خراســان رضوی نیز در 
این نشست از ورود رشته کارشناسی 
رســانه به این اســتان در آینده ای 
نزدیک خبــر داد و گفت: با ورود این 
رشــته، خبرنگاران و اصحاب رسانه 
می توانند در زمینه کارشناسی های 
رســانه ای وارد چرخه کارشناســان 

رسمی دادگستری شوند.
امیرهوشــنگ انصاری با اشــاره به 
فعالیــت ۶۰۰ کارشــناس رســمی 
دادگســتری زیر نظر ایــن مجموعه 
افزود: تعرفه های این مرکز از سال ۹۲ 
تا امسال تغییر نکرده بود و از ابتدای 
امســال شــاهد اعمال افزایش این 
تعرفه هــا بودیم.بعد از این نشســت 
خبری، مدیــران مربوط برای بازدید 
از رونــد آماده ســازی ســاختمان 
جدید مرکز کارشناســان رســمی 
دادگستری خراســان رضوی، راهی 
این ساختمان در میدان جانباز مشهد

 شدند.

اعلام آمادگی مدیریت شهری برای انتقال 
ــــــــــــــــتجربیات در حوزه معلولان ــــــــــــــ  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ 

دیروز طی مراسمی، از برگزیدگان جشــنواره نظام پیشنهاداتی با 
موضوع حقوق خاص، تجلیل شــد. در این مراسم ۱۲ پیشنهاد برتر 
از میان ۳۲۹ پیشنهاد کارمندان شــهرداری، برگزیده و جوایزی به 
آنان اهدا شد.رئیس کمیسیون حقوقی شورای شهر در این مراسم 
با اظهار امیدواری از تغییرات ایجاد شده در زمینه فراهم شدن شرایط 
بهتر بــرای معلولان گفت: مشــهد درزمینه اجــرای طرح ها برای 
معلولان، در کشور جایگاه مناسبی دارد و حتی می تواند تجربه هایش 

را در این زمینه به سایر شهرها انتقال دهد.
سیدمحسن حسینی پویا افزود: مشهد به عنوان شهر پایلوت دوستدار 
کودک تعیین شده و براساس ارزیابی ها در زمینه مناسب سازی شهر 
برای نابینایان فراتر از اســتانداردها عمل کرده است.او درباره  نظام 
پیشــنهادات نیز بیان کرد: دعوت از نخبــگان و برگزاری این گونه 
جشــنواره ها باعث گفتمان سازی و حساس ســازی جامعه به ویژه 
بدنه شهرداری مشــهد به حقوق گروه های خاص از جمله معلولان 

خواهد شد.
به گفته حســینی پویا برگزاری این جشــنواره بــا موضوع حقوق 
گروه های خاص، نشان دهنده دغدغه مدیریت شهری درباره حقوق 
این گروه هاست.مجتبی منتظری، دبیر ستاد امر به معروف و نهی از 
منکر و صیانت از حقوق شهروندی شهرداری مشهد، نیز در ابتدای 
این مراسم گفت: بررسی راهکارهای اجرایی تحقق حق بر اجتماع 
مبتنی بر منشــور حقوق شهرنشینی، بررســی راهکارهای اجرایی 
تحقق حق بر امکانات مبتنی بر منشور حقوق شهر نشینی و بررسی 
راهکارهای اجرایــی تحقق حق بر فضاهای شــهری به ویژه حقوق 
گروه های خاص مبتنی بر منشور حقوق شهرنشینی، ۳محور اولین 
جشنواره از نظام پیشنهادات بود که پس از داوری ۱۲پیشنهاد برتر 

از آن میان برگزیده شد.

ــــــــــــــــ۲ هزار دوچرخه جدید در راه مشهد ــــــــــــــ  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ 
عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر گفت: قرارداد خرید ۲هزار 
دوچرخه و اسکوتر برقی جدید و مناســب فضاهای شهری منعقد 
شده است. محمدحسین ودیعی در حاشیه بازدید از شرکت توسعه 
ارتباطات ترافیکی(تات) افزود: این دوچرخه ها از اول مرداد و به مرور 

وارد شبکه حمل و نقل پاک شهر می شود.

خوداظهاری مصرف و پرداخت قبض برق با 
ــــــــــــــــنرم افزار «شهر من» ــــــــــــــ  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ 

با امضای تفاهم نامه همکاری میان شهرداری و شرکت توزیع نیروی 
برق شهرستان مشهد، امکان خود اظهاری میزان مصرف و پرداخت 

قبض برق از طریق نرم افزار «شهر من» فراهم شد.
محمد عین القضات، مدیر پروژه سامان دهی شبکه یکپارچه خدمات 
و کسب وکارهای شهری شهرداری مشهد دراین باره گفت: با هدف 
ارائه بخشی از خدمات شــرکت توزیع نیروی برق شهرستان مشهد 
ازطریق نرم افزار «شــهر من» تفاهم نامه ای به امضا رسید. براساس 
این تفاهم نامه در مرحلــه اول، ارائه ۵خدمت از جمله خود اظهاری، 
میزان مصرف برق، مشاهده و پرداخت قبض ازطریق نرم افزار «شهر 

من» امکان پذیر خواهد شد.

پایان عملیات بهسازی و بازپیرایی شهربازی 
ــــــــــــــــپارک ملت ــــــــــــــ  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ 

سرپرست مدیریت توسعه خدمات و مدیریت دارایی های شهرداری 
مشهد، از بازسازی و بازپیرایی شهربازی پارک ملت با هزینه ای بالغ 
بر ۳۰میلیار دریال خبر داد. لیلا نوروزی گفت: مدیریت شــهری در 
تعطیلات ناشــی از شــیوع ویروس کرونا اقدام به استانداردسازی 
دســتگاه ها، وســایل بازی، بهســازی، بازپیرایی محیط و تجهیز 
شهربازی پارک ملت کرده است تا فضای مناسبی در اختیار زائران 

و شهروندان قرار دهد. 
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امواج الکترومغناطیس مشهد؛ ۹۰ درصد 
پایین تر از استاندارد جهانی

معاون خدمات شهری شهردار مشهد گفت: بررسی های دقیق مبتنی بر 
فناوری روز دنیا نشان می دهد که شدت امواج الکترومغناطیس در 
مشهد ۹۰ درصد پایین تر از استاندارد جهانی است. مهدی یعقوبی 
گفت: برای پایش آنلاین، لحظه ای و تأمین داده های لازم درراستای 
برنامه ریزی های کلان شهری، ۲ ایستگاه ثابت سنجش میزان شدت 
امواج راه اندازی شده است که اطلاعات جمع آوری شده از این 

ایستگاه ها ، تجمیع، تحلیل و اطلاع رسانی می شود.

فعالیت ۳۰۰ کارگاه غیرقانونی 
بازیافت در حاشیه شهر

رئیس کمیسیون خدمات و محیط زیست شهرداری مشهد 
از فعالیت حدود ۳۰۰ کارگاه غیرقانونی تفکیک و بازیافت زباله 
در حاشیه شهر خبر داد و افزود: در این کارگاه ها تخلفات 
زیادی صورت می گیرد که به کارگیری کودکان از آن جمله 
است. محمد حاجیان شهری به ایرنا گفت: شهرداری وظیفه 
جمع آوری زباله را برعهده دارد اما در خصوص سامان دهی و 
نظارت بر کارگاه های بازیافت زباله، فرمانداری باید ورود کند.

۱۳۹۹ تـیـــر   ۱۰
۸ذی القعده ۱۴۴۱ 
شـــــماره ۳۱۳۹

۳شنبه

بنیامین یوسف زاده
      b.yousefzadeh@shahraranews.irراه اندازی سامانه نوبت دهی برای رفع انحصار

معاون امور اجتماعی دادگستری استان خواستار اقدام مجلس برای اصلاح قوانین کارشناسی رسمی شد

همکار محترم ما آقای پژمانفر درحال تنظیم نامه ای با موضوع بافت 
پیرامونی حرم مطهر رضوی و جمع آوری امضا از نمایندگان مجلس 
و تقدیم نامه به محضر مقام معظم رهبری بودند. بنده به ایشان تأکید 
کردم که این نامه را ارسال نکنید؛ زیرا موضوع در این سطح نیست. 
متأسفانه با این حال نامه را ارسال نمودند و خبرگزاری خانه ملت هم 
گزارش را منتشر کرد و با جعل خبر خبرنگار خبرگزاری خانه ملت 
درحالی که با بنده هیچ گونه مصاحبه ای صورت نگرفته بود، مواضع 

آقای پژمانفر را که در نامه درج شده بود به نام بنده منتشر کردند.

Karimi_Qudusi
نماینده مردم مشهد در 
مجلس شورای اسلامی 

۳۹ میلیارد برای جبران خسارات مجموعه های فرهنگی
با هدف جبران خسارات تعطیلی ناشی از کرونا، لایحه حمایت از مجموعه های فرهنگی به تصویب شورای شهر رسید

امیررضا وثوقی
  a.vosoughi@shahraranews.ir
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